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Kuntalaisen aloite kansalaisopiston tilojen säilytyksen puolesta /Hiivala Sinikka
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HL 29.05.2018 § 79

Sinikka Hiivala / Kansalaisopiston palvelujen käyttäjien puolesta asiamiehenä on
8.3.2018 tehnyt aloitteen kansalaisopiston tilojen säilytyksen puolesta.
Aloite liitteenä 4.

"Kansalaisopiston käyttäjinä olemme huolestuneina seuranneet Kemijärven
kaupungin suunnitelmia sivistysosaston tilojen käytöstä tulevaisuudessa.

Tiloja tarvitaan mm. taideaineisiin, (esim. maalaukseen, posliinitöihin,
keramiikkaan), kudontaan, ompelupiiriin, musiikkiin, kieli- ja kirjallisuuskursseihin,
näyttämötaiteisiin, kotitalouteen, liikuntaan, tietotekniikkaan, puutöihin ja
entisöintipajoihin. Nämä kaksi viimeksi mainittua tarvitsevat myös isot
säilytystilat, eivät vain harrastustilaa. Isoa vanhaa kaappia tai sänkyä on
mahdoton kuljettaa edestakaisin kodin ja harrastuspaikan välillä.

Kansalaisopiston merkitys vapaassa sivistystyössä on korvaamaton. Samalla
kun opiskelijan hyvinvointi opiskelun myötä lisääntyy, muun muassa
yhteiskunnan sosiaali- ja terveysmenot vähenevät samaan aikaan kuin yksilön
työelämätaidot sekä motivaatio itsensä kehittämiseen ja itsestä huolehtimiseen
kasvavat.
(Jyri Mannisen tutkimus Suomi nousuun sivistystyöllä 2015)

Huomattava osa kansalaisopiston opiskelijoista Kemijärvellä on eläkeläisiä, joille
kansalaisopiston piirit ovat tärkeitä henkireikiä. Presidentti Tarja Halosen sanoin:
"Pysytään aktiivisesti hengissä. Me ei koskaan jäädä eläkkeelle elämästä.
Kannattaa pitää kuntoa yllä ruumiin ja hengen puolesta. Minusta tuntuu, että
meidän sukupolven viesti nuorille tulee sanattomana; ikää on mutta hyvin
menee". Ja itse lisään tähän: "Harrastamalla kuormitamme vähemmän
sairaskuluja".

Eräs aktiivinen käyttäjä ilmaisi kansalaisopiston merkityksen itselleen näin:
"Kaikki oli mustaa ja pimeää. Mikään ei enää innostanut. Olin vakituinen asiakas
päivystyspolilla. Ystävät veivät (raahasivat) minut opintopiiriin. Se pelasti minun
elämäni. Aloin nähdä muitakin värejä kuin mustaa ja harmaata. En ole sen
jälkeen isosti tarvinnut päivystyspolia".

Vastaus aloitteeseen:
Kansalaisopisto käyttää toiminnassaan paljon nykyisten koulujen tiloja sekä



koulukäytöstä poistettua Sepänmäen koulua. Kouluverkkouudistus tulee
todennäköisesti vähentämään koulujen lukumäärää ja tuo kansalaisopistolle
haasteita saada tämän hetken kurssitarjontaa vastaavat toimi- ja varastotilat,
muun muassa puutyö, entisöinti ja kudonta ovat haasteellisia. Uusia
vaihtoehtoisia toimitiloja kartoitetaan aktiivisesti, ensisijaisesti kaupungin omista
tiloista. Kaikesta huolimatta kursseja pyritään jatkossakin pitämään
mahdollisimman monessa paikassa. 

Nuorisovaltuusto käsitteli tehtyä aloitetta kokoukseen 18.3.2018.
"Nuorisovaltuusto toivoo, että mahdollisimman moni harrastusmahdollisuus
säilyy ja harrastustiloja löytyy, vaikka koulujen määrä vähenisi. Harrastustoiminta
nähdään tärkeäksi."

(Nuorisosihteeri Kilpeläinen, 040 727 5197)

Päätösehdotus (palvelualuejohtaja): Hyvinvointilautakunta antaa kuntalaisen
aloitteeseen edellä olevan selvityksen kaupunginhallitukselle ja esittää samalla
aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös: Päätösehdotus hyväksyttiin.

KH 04.06.2018 § 193

 Aloite liite 18.

Päätösehdotus (kaupunginjohtaja): Kaupunginhallitus antaa kuntalaisen
aloitteeseen edellä olevan selvityksen kaupunginvaltuustolle tiedoksi ja esitää,
että aloite katsotaan loppuun käsitellyksi.

Päätös: Merkittiin, että Markku Harju jääväsi itsensä ja poistui esteellisenä
kokouksesta tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. (HL 28 § 1)
osallisuusjäävi).

Päätösehdotus hyväksyttiin.
KV 12.06.2018 § 58

Liitteenä 11 on edellä mainittu liite nro 18 (aloite).

Päätös: Esitys hyväksyttiin yksimielisesti.
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